
Klima-, Energi- og Bygningsudvalget

Til: Klima-, energi- og bygningsministeren

Dato: 3. oktober 2014

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

KEB alm. del

Spørgsmål 226
Det fremgår af ”Aftale om en Vækstpakke” fra juni 2014, at kommunerne skal
”harmonisere byggesagsgebyret således, at der er en ensartet gebyrmodel på
tværs af alle kommuner baseret på myndighedernes timeforbrug på sagsbe-
handlingen”. Med henvisning til denne aftale udtaler ministeren i artiklen i Bør-
sen den 3. september 2014: ”Minister går ind i sagen om byggegebyrer”: ”Vi
har aftalt med Kommunernes Landsforening, at der skal være en fælles time-
pris”.
Kan ministeren bekræfte, at byggesagsgebyrer fremover vil blive baseret på
ens timepriser i alle kommuner, således at nogle kommuner vil være nødt til
at øge deres byggesagsgebyr? Hvis dette er tilfældet, hvorfor kan harmonise-
ringen af byggesagsgebyret på baggrund af timepriser ikke ske på baggrund
af en fastsat maksimal timepris?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Michael
Aastrup Jensen (V).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Michael.Aastrup@ft.dk og til
udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Steen Gade
formand
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